

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 622b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Secretary General welcomes the creation of the European Day against the Death Penalty by the Council of Europe

Strasbourg, 27.09.2007 - "I strongly welcome last night's decision by the Council of Europe Committee of Ministers to mark 10 October as the European Day against the Death penalty. It symbolises the work of the Council of Europe which has transformed our continent into a death penalty-free zone, on the basis of the European Convention on Human Rights.

The European Day against the Death Penalty will be an occasion to engage in a debate with those people in our 47 member states who continue to support capital punishment, explaining why this inhuman and degrading form of punishment is wrong, why it has been abolished and why it should stay abolished.

I also share the Committee of Ministers' hope that the European Union will be able to join this project as originally foreseen. I look forward to the Conference "Europe against the Death Penalty" which the Portuguese EU Presidency and the European Commission will organise together with the Council of Europe on 9 October in Lisbon

The European Day against the Death Penalty sends a very important message which will strengthen the efforts to introduce a world-wide moratorium and ban on capital punishment."

Le Secrétaire Général se félicite de la création par le Conseil de l'Europe de la Journée européenne contre la peine de mort

Strasbourg, 27.09.2007 – « Je me félicite vivement de la décision prise la nuit dernière par le Comité des Ministres du Conseil de l'Europe de faire du 10 octobre la Journée européenne contre la peine de mort. Cela symbolise l'œuvre du Conseil de l'Europe, qui a transformé notre continent en une zone d'où la peine de mort est absente, en vertu de la Convention européenne des Droits de l'Homme.

La Journée européenne contre la peine de mort offrira l'occasion de lancer un débat avec ceux des ressortissants de nos 47 États membres qui continuent à soutenir la peine de mort en expliquant pourquoi ce châtiment inhumain et dégradant est abusif, pourquoi il a été aboli et pourquoi il doit le rester.

Je partage l'espoir du Comité des Ministres que l'Union européenne puisse se joindre à ce projet, comme il était initialement prévu. Je me réjouis de la Conférence « L'Europe contre la peine de mort » le 9 octobre à Lisbonne, organisée par la présidence portugaise de l'Union européenne et la Commission européenne conjointement avec le Conseil de l'Europe.

La Journée européenne contre la peine de mort émet un message très important qui renforcera les efforts visant à introduire un moratoire mondial sur la peine capitale et à prohiber celle-ci. »